
Nacionālās enerģētikas un klimata padomes (NEKP) Zemes sektora (t.sk. 

mežsaimniecība) un lauksaimniecības darba grupas sanāksmes (24.04.2025) 

PROTOKOLS 

Rīgā 

Datums skatāms laika zīmogā Nr. xx 

 

 

2025. gada 24. aprīlis 

Sanāksmes sākums plkst. 10:00 

Sanāksme beidzas plkst. 11:05 

  

Sanāksmi atklāj un vada Juris Zīvarts, Zemkopības ministrijas 

(ZM) valsts sekretāra vietnieks,  
  
Sanāksmi protokolē  Elīna Lāce, ZM Stratēģijas, zināšanu un 

klimata departamenta Klimata 

pārmaiņu un agroekoloģijas nodaļas 

vecākā eksperte 

 

Nr.p.k. Vārds un uzvārds Pārstāvētā iestāde  

1. Juris Zīvarts  Zemkopības ministrija 

2. Kristīne Sirmā Zemkopības ministrija 

3. Einārs Mednis Zemkopības ministrija 

4. Āris Jansons Zemkopības ministrija 

5. Normunds Strūve Zemkopības ministrija 

6. Ilze Silamiķele Zemkopības ministrija 

7. Elīna Lāce Zemkopības ministrija 

8. Gints Lanka Zemkopības ministrija 

9. Jānis Šnakšis Zemkopības ministrija 

10. Ilona Kromāne Zemkopības ministrija 

11. Toms Eduards Briģis Zemkopības ministrija 

12. Elīna Dimanta Zemkopības ministrija  

13. Dace Arāja Zemkopības ministrija  



14. Andis Malējs Biedrība "Latvijas Lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija" 

 

15. Arta Dimbiere Latvijas Darba devēju konfederācija  

16. Sanita Kalnača Valsts kanceleja  

17. Daiga Grīnfelde A/S "Latvijas valsts meži" 

18. Einārs Cilinskis Ekonomikas ministrija 

19. Ivita Ozoliņa Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 

ministrija 

20. Madara Treimane Ekonomikas ministrija 

21. Ieva Medne Latvijas Biomasas asociācija LATbio 

22. Māris Liopa Biedrība "Latvijas Tirdzniecības un rūpniecības 

kamera” 

23. Alberts Auziņš Agroresursu un ekonomikas institūts 

24. Artūrs Bukonts Latvijas Kokrūpniecības federācija 

25. Dagnija Burtniece-Pīlēna Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 

ministrija 

26. Dārta Valdemāre Klimata un enerģētikas ministrija 

27. Antra Esenberga Finanšu ministrija 

28. Viesturs Ķerus Vides konsultatīvā padome 

29. Nauris Bleidelis Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 

ministrija 

30. Iveta Grudovska Biedrība "Zemnieku saeima" 

31. Sandra Bērziņa Latvijas Pašvaldību savienība 

32. Anete Kalniņa Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 

ministrija 

33. Aiga Grasmane Klimata un enerģētikas ministrija 

34. Rolands Zeltiņš Latvijas Finanšu nozares asociācija 

35. Arta Bārdule Latvijas Valsts mežzinātnes institūts “Silava” 

36. Valērija Kosteviča Rīgas Tehniskā universitāte 



37. Juris Jātnieks Vides konsultatīvā padome 

38. Dace Ozola Biedrība "Latvijas kūdras asociācija" 

39. Kristīne Rapa Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība 

40. Līga Platace Klimata un enerģētikas ministrija 

41. Ingrīda Krīgere Biedrība "Latvijas kūdras asociācija" 

42. Andrejs Briedis Vides konsultatīvā padome 

43. Zane Brice Viedās administrācijas un reģionālās attīstības 

ministrija 

44. Dagnis Dubrovskis A/S "Latvijas valsts meži" 

45. Valters Kinna Biedrība "Zaļā brīvība" 

46. Aldis Butlers Latvijas Valsts mežzinātnes institūts “Silava” 

47. Edvards Cīrulis Finanšu ministrija 

48. Sabīne Alta Nodibinājums "Stādu un kūdras inovāciju fonds" 

49. Raimonds Kasparinskis Latvijas Biozinātņu un tehnoloģiju universitāte 

50. Armands Auziņš Rīgas Tehniskā universitāte 

51. Ilze Ozola Biedrība "Ezeru un purvu izpētes centrs" 

52. Andis Lazdiņš Latvijas Valsts mežzinātnes institūts “Silava” 

53. Kristīne Ketrina Putniņa Biedrība "Zaļā brīvība" 

54. Jānis Rozītis Vides konsultatīvā padome 

55. Agnese Alksne-Bensone Biedrība “Latvijas Korporatīvās sociālās atbildības 

platforma” 

56. Dagnija Blumberga Rīgas Tehniskā universitāte 

57. Olga Bogdanova Klimata un enerģētikas ministrija 

58. Jeļena Pubule Rīgas Tehniskā universitāte 

 
1. Sanāksmes ievadvārdi 

J. Zīvarts sniedz ievadvārdus. Norāda uz izmaiņām darba kārtībā – d.k. punkts Nr. 3 
Diskusija un jautājumi pārvietots uz beigām. 
 



2. Klimata politikas mērķu sasniegšanas novērtējums ZIZIMM un 
lauksaimniecības sektorā atbilstoši  2025. gada SEG inventarizācijai un 2025. 
gada Integrētajam ziņojumam par rīcībpolitikām, pasākumiem un SEG 
prognozēm 

A. Grasmane sniedz informāciju par to, kā ZIZIMM un lauksaimniecības sektori virzās uz 
klimata mērķu izpildi.  
 

3. Progress saistībā ar informatīvā ziņojuma “Par iespējām īstenot izmaksu 
efektīvākus SEG emisiju samazināšanas un piesaistes palielināšanas 
pasākumus ar mežu ciršanas apjomu pārskatīšanu, ņemot vērā arī Latvijas 
uzņemtās saistības dabas aizsardzības jomā, tautsaimniecības 
konkurētspējas jomā un valdības deklarācijas mērķus” izstrādes gaitu 

Ā. Jansons sniedz informāciju par informatīvā ziņojuma “Par iespējām īstenot izmaksu 
efektīvākus SEG emisiju samazināšanas un piesaistes palielināšanas pasākumus ar 
mežu ciršanas apjomu pārskatīšanu, ņemot vērā arī Latvijas uzņemtās saistības dabas 
aizsardzības jomā, tautsaimniecības konkurētspējas jomā un valdības deklarācijas 
mērķus” progresu, tā saturu un aktualitāti. 
 

4. Progress saistībā ar Zemkopības ministrijas pārziņā esošo NEKP pasākumu 
ieviešanu 

ZM pārstāvji K. Sirmā un N. Strūve sniedz ieskatu ZEKP ZIZIMM un lauksaimniecības 
pasākumu izpildes gaitā. 

5. Diskusija un jautājumi 
 
A. Auziņš tērzētavā uzdod jautājumu par to, kādas būs potenciālās sekas, ja netiks 
sasniegts 2030. gada mērķis. A. Grasmane norāda, ka ZIZIMM periods iedalās 2 posmos 
(līdz 2025. gadam un līdz 2030. gadam). ESR un ZIZIMM regulas ir savstarpēji saistītas, jo 
sektori ir saistīti. Ja ZIZIMM būtu pārpilde, tad varētu palīdzēt ne-ETS sektoram, vai 
pārdot. Bet situācijā, kur 2025. gada mērķis netiek izpildīts iztrūkstošais tiks paņemts no 
ne-ETS sektora pārpildes, kas ir sasniegta no pasākumiem, kas plānoti 2030. gada mērķa 
sasniegšanai. Papildus iztrūkstošās vienības jāpērk. O. Bogdanova norāda, ka ja 
neizpilda direktīvas prasības, tad biomasa var tikt atzīta par neilgtspējīgu. KEM un ZM 
jāstrādā kopīgi. 
 
V. Ķerus norāda, ka galvenais iemesls piesaistes samazināšanai mežā ir ciršanas apjoma 
palielināšanās, kā arī neilgtspējīgas mežsaimniecības prakses ievērošana. Ā. Jansons 
atbild, ka šī ir cita diskusija. Savukārt, ciršanas apjoma samazināšana nelabvēlīgi 
ietekmēs tautsaimniecības attīstību. 
 
J. Rozītis iesaka skatīties uz pasākumiem, kas palīdzētu sasniegt mērķi īstermiņā. J. 
Zīvarts norāda, ka ir sarunas ar KEM par to, kādas ir darbības, ja noteiktie mērķi nepildās. 
 
A. Bukonts norāda, ka pasākumi ir saistīti ar izejmateriālu pieejamību, nepieciešama 
stabilitāte nozarei. 
 
J. Jātnieks komentē, ka nepieciešami efektīvāki pasākumi KLP, kas iepriekš jau tikuši 
diskutēti. Piekrīt, ka IVN procedūra jāoptimizē. 
 
J. Zīvarts noslēdz sanāksmi. 
 
 


